
Protokół Nr 34 /22 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  

i Komisji Społecznej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  z dnia 26 października 2022 r. 

(godz. 8:00 – godz. 10:26:52) 

W posiedzeniu udział wzięło 13 członków poszczególnych komisji (Lista obecności w 

załączeniu, nieobecni M Łuksza. S. Stepaniuk, A. Charkiewicz - spóźniony), Wójt Gminy – J. 

Gołubowski, J. Chomczuk – Sekretarz Gminy, B. Masalska – Skarbnik Gminy. Przewodniczenie 

posiedzenia przejął p. P. Nieścieruk, który zaproponował porządek posiedzenia, do którego 

dodano wniosek o wykreślenia projektu uchwały zbycia prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości na rzecz dzierżawcy w drodze bezprzetargowej oraz punktu 3. porządku obrad, 

tj. „3. Zbycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości na rzecz dzierżawcy w drodze 

bezprzetargowej” z uwagi na nieobecność bezpośrednio zainteresowanych zakupem tych 

nieruchomości. Radni jednogłośnie (12 głosów „za”) przyjęli zaproponowany porządek obrad, 

który przedstawia się następująco:   

1. Rozpatrzenie projektów uchwał na XLI sesję Rady Gminy. 
2. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych na podstawie art. 24 h 

ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy za 
2021 rok.  

3. Funkcjonowanie Gminnego Ośrodka Kultury w Narewce.  
4. Wolne wnioski. 

 
Do punktu 1-go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XLI sesję Rady Gminy. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc uwag) 

n/w projekty uchwał (W załączeniu) wniesione pod obrady XLI sesji w dniu 28 października 

2022 r. dotyczące projektów uchwał w sprawie: 

- zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2022;  

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2022-2030; 

Skarbnik Gminy omówiła przedstawione projekty uchwał, zgodnie z objaśnieniami 

zawartymi w projektach uchwał. Na zapytanie radnej W. Bondaruk w sprawie udzielonej 

dotacji dla GOK w Narewce, wyjaśniła, że w miesiąc sierpniu GOK otrzymał refaktury 

wystawione za centralne ogrzewanie, poproszono o przedstawienie wydatków, które były 

zrealizowane pod koniec III -ego kwartału, gdyż z dokonanej wspólnej analizy środków 

finansowych z Dyrektorem GOK za I półrocze 2022 roku wynikało, że nie będzie potrzeby ich 

zwiększania i przekazywania do GOK z uwagi na rozliczenie projektów realizowanych przez 

GOK. Następnie w miesiącu wrześniu wpłynął wniosek Dyrektora GOK o zwiększenie dotacji 

podmiotowej dla GOK o ok. 40 000 zł. Podkreśliła, że dotację podmiotową wprowadza się dla 

zabezpieczenia budżetu GOK. Radna B. Birycka wystąpiła z zapytaniem dot. wypłacanych 

dodatków węglowych, czy były wypłacane i jaki pozostał procent do wypłacenia. Skarbnik 

Gminy wyjaśniła, że dodatki wypłacane zostały do wysokości zapotrzebowania, tj. 63 % tj. 

ponad 730 000,00 zł, wpłynęła kwota ponad 400 000,00 zł i w takiej wysokości została 

wypłacona. Członkowie Komisji przy 11 głosach „za” i 2 „wstrzymujący się” zaopiniowali 



pozytywnie zaproponowane projekty uchwał. 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2023; 

Sekretarz Gminy omówił projekt uchwał wyjaśniając, że proponuje się obniżenie 

średniej ceny skupu żyta do kwoty 60,00zł za 1 kwintal tj. 150,00 zł za 1 ha. dotyczą one stawek 

podatkowych, a zaproponowane stawki zwiększone zostały o wysokość inflacji, tj. ok. 11,8%. 

Członkowie Komisji przy 13 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt 

uchwały. 

- stawek podatku od środków transportowych na 2023 rok; 

Członkowie Komisji przy 13 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany 

projekt uchwały. 

- określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok; 

Sekretarz Gminy omówił poszczególne projekty uchwał wyjaśniając, że dotyczą one 

stawek podatkowych, a zaproponowane stawki zwiększone zostały o wysokość inflacji, tj. ok. 

11,8%. Członkowie Komisji przy 10 głosach „za” i 3 „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie 

zaproponowany projekt uchwały. 

W tym miejscu na wniosek radnej I. Maksymiuk Sekretarz Gminy wyjaśnił, że podatek leśny 

pozostaje w wysokości ogłoszonej przez Prezesa GUS, wzorem lat ubiegłych.  

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej; 

Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały wyjaśniając, że dotyczy on przedłużenia 

dotychczasowych umów dzierżawy na nieruchomości rolne, a także działalności usługowej 

dotychczasowym dzierżawcom. Członkowie Komisji przy 9 głosach „za” i 4 „wstrzymujący się” 

zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

Do punktu 2-go. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych na 

podstawie art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczącemu Rady Gminy i 

Wójtowi Gminy za 2021 rok.  

Przewodniczący Rady przedstawił Informację w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych na podstawie art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczącemu Rady 
Gminy za 2021 rok. Następnie Wójt Gminy przedstawił Informację w sprawie oświadczeń 
majątkowych złożonych na podstawie art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym Wójtowi Gminy 
za 2021 rok. Do przedstawionych sprawozdań uwag nie zgłoszono. (W załączeniu). 

Do punktu 3-go. Funkcjonowanie Gminnego Ośrodka Kultury w Narewce.  
 
Wójt Gminy J. Gołubowski zabierając głos wyjaśnił, że nie będzie brał udziału w dyskusji 

z uwagi na brak dyskusji radnych na sesji w dn. 23 września 2022r. i brak przedstawicieli GOK-

u na posiedzeniu Komisji. Radna W. Bondaruk odniosła się do stwierdzenia Wójta podkreślając, 

że to właśnie Wójt powinien wyjaśnić jak GOK ma funkcjonować do końca roku i jak będzie 

funkcjonował w przyszłym roku budżetowym. Wójt Gminy wyjaśnił, że GOK funkcjonuje, 



prowadzone są zajęcia, część pracowników przebywa na zwolnieniu lekarskim, jednak nie 

zagraża dalszemu funkcjonowaniu Ośrodka. Poinformował, że ogłoszony został konkurs na 

Główną Księgową w GOK-u, trwają przygotowania do ogłoszenia konkursu na Dyrektora GOK. 

Jednocześnie wyjaśnił, że pracownicy Urzędu Gminy skierowani zostaną do pomocy w 

funkcjonowaniu Ośrodka i prowadzone były także rozmowy w temacie przedłużenia umów z 

instruktorami. Na zapytanie radnej K. Szwarc wyjaśnił, że obecnie w GOK – u pracuje 1 osoba, 

a następnie skierowane zostaną kolejne osoby do wsparcia Ośrodka. Radna W. Bondaruk 

wystąpiła z zapytaniem dotyczącym dalszego funkcjonowania zajęć w których uczestniczy, gdyż 

z posiadanych informacji wynika, że zajęcia będą trwały do końca października. Jednocześnie 

zapytała o prowadzone rozmowy z instruktorami w tym temacie. Wójt Gminy wyjaśnił, że nie 

prowadził takich rozmów, prowadzone były rozmowy z pracownikiem GOK-u, który miał 

uzgodnić dalsze prowadzenie zajęć. Podkreślił, że zajęcia będą się nadal odbywały, nie są 

zagrożone. Zaznaczył, że jeżeli instruktorzy nie będą chcieli być nadal zatrudnieni, będą 

zatrudnieni inni instruktorzy. W. Bondaruk wystąpiła z zapytaniem, czy były dokonywane próby  

mediacji z Dyrektorem GOK w sprawie wstrzymania złożonej rezygnacji do końca trwania 

kadencji Dyrektora tj. do końca lutego 2022 roku, aby można było skończyć rozpoczęte projekty 

i przekazać prowadzenie tej instytucji następcy. Wójt wyjaśnił, że posiedzenie komisji to nie 

jest temat do prowadzenia rozmowy, są to sprawy typowo pracownicze. W. Bondaruk 

stanowczo zaprzeczyła stwierdzając, że GOK przez ostatnie lata funkcjonował bardzo dobrze, 

został wyprowadzony, a obecnie przestaje funkcjonować tak, jak do tej pory. Przypomniała, że 

dużym kłopotem było znalezienie dobrych instruktorów do pracy w GOK. Poddała w 

wątpliwość, czy zasadnym jest aby pracownik, który pozostał w GOK podejmował się rozmów 

w tym temacie. Wójt Gminy wyjaśnił, że upoważnił pracownika do podejmowania rozmów, a 

nie podpisywania dokumentów. Następnie na zapytanie radnej wskazał pracowników obecnie 

pracujących w GOK tj. pracownik świetlicy w Siemianówce, w Lewkowie Starym, Galerii i GOK. 

Radna zaapelowała o wyjaśnienie, w jaki sposób można obowiązki świetlicowych połączyć z 

obowiązkami w GOK-u. Wójt wyjaśnił, że w ramach normalnych godzin pracy można podzielić 

obowiązki i w świetlicy oraz w GOK do czasu wyłonienia nowego Dyrektora. Następnie odniósł 

się do poprzedniego okresu i prowadzonych wtedy zajęć. Radna W. Bondaruk podkreśliła, że 

zajęcia były wtedy zagrożone, z uwagi na sytuację finansową i po jej interwencji zajęcia mogły 

się odbywać, jednak instruktorzy mieli już inne zobowiązania i w związku z tym zajęcia nie były 

kontynuowane. Następnie wyjaśniła, że instruktor w którego zajęciach uczestniczył podjął już 

inne zobowiązania, z uwagi na brak jakiegokolwiek kontaktu ze strony gminy o dalszym 

przedłużeniu zajęć. Wójt podkreślił, że informacji takich nie posiada. Zaapelowała o 

wyjaśnienie dalszego planu funkcjonowania, przypomniała, że Dyrektor może być także 

powołany na stanowisko. Wójt wyjaśnił, że temat zostanie przedyskutowany i od miesiąca 

listopada podejmowane będą działania. Radna W. Bondaruk zaapelowała o wyjaśnienie, 

dlaczego mimo posiadanych informacji dopiero od listopada podejmowane będą działania 

dotyczące dalszego funkcjonowania. Wójt wyjaśnił, że już są podejmowane, gdyż został 

ogłoszony konkurs na Głównego Księgowego GOK-u. Następnie na zapytanie radnej W. 

Bondaruk wyjaśnił, że obecnie obowiązki Dyrektora pełni osoba, która jest na zwolnieniu 

lekarskim. Kolejne zgłoszone zapytanie radnej W. Bondaruk dotyczyło inwentaryzacji GOK, 

przeprowadzanej bez udziału Dyrektora GOK-u i pracowników w tej komisji. Wójt wyjaśnił, ze 

inwentaryzacja przeprowadzana była przy odejściu poprzedniego Dyrektora i jest 



przeprowadzana obecnie w celu zinwentaryzowania mienia. Następnie radna zaapelowała o 

wskazanie osób wchodzących w skład tej komisji z ramienia Gminnego Ośrodka Kultury.  Wójt 

wyjaśnił, że nie jest w stanie odpowiedzieć i na zapytanie radnej wyjaśnił, że wydał zarządzenie 

i zaznaczył, że w skład komisji wchodzą pracownicy gminy, którzy w obecności pracowników 

GOK - u  przeprowadzają inwentaryzację. Radna W. Bondaruk stwierdziła, że nie odnalazła 

zarządzenia w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej w BIP-ie. Jednocześnie 

przypomniała, że kilka lat wcześniej GOK też funkcjonował, nie był zagrożony,  jednak nic się w 

nim nie działo. Dodatkowo ponownie wystąpiła z zapytaniem, czy nie można było 

przeprowadzić rozmowy z Dyrektorem w celu zmiany decyzji i utrzymania stanowiska 

przynajmniej do końca kadencji, tj. do lutego, tak aby można było zakończyć i rozliczyć 

rozpoczęte projekty. Wójt wyjaśnił, że jest to sprawa pomiędzy Wójtem, a pracownikiem. W 

tym miejscu radna I. Maksymiuk wystąpiła z zapytaniem do Radcy Prawnego p. P. Jakimik o 

wyjaśnienie, czy postępowanie Wójta Gminy jest zgodne z prawem i zaapelowała o wyjaśnienie 

tej sprawy. P. Jakimik – radca prawny zabierając głos wyjaśniła, że zapytania radnych dotyczące 

funkcjonowania GOK - u są jak najbardziej adekwatne, odnośnie złożonego wypowiedzenia 

przez Dyrektora GOK wyjaśniła, że Wójt nie ma obowiązku prowadzenia negocjacji z 

pracownikiem. Odnośnie pozostałych tematów wyjaśniła, że czynności podejmowane przez 

Wójta są odpowiednie i z uzyskanych informacji na posiedzeniu wynika, że nie można zarzucić 

nieprawidłowości w prowadzonym działaniu. W. Bondaruk podkreśliła, że w składzie komisji 

nie ma pracownika GOK-u i jej zdaniem powinien być, gdyż ułatwił by pracę Komisji. Zauważyła, 

że w skład komisji wchodzi P. Skiepko – instruktor, który nie posiada wystarczającej wiedzy 

odnośnie wyposażenia w GOK-u. Sekretarz Gminy J. Chomczuk wyjaśnił tryb pracy komisji 

inwentaryzacyjnej i podkreślił ponownie, że nie ma zagrożenia w funkcjonowaniu GOK-u. 

Radna W. Bondaruk podkreśliła, że ma wątpliwości co do przeprowadzenia rzetelności 

inwentaryzacji w Gminnym Ośrodku Kultury w Narewce. Wójt zaapelował o doprecyzowanie 

wątpliwości,  radna podkreśliła, że w skład komisji powinien wchodzić etatowy pracownik GOK-

u, po to aby móc pomóc w rzetelnym przeprowadzeniu inwentaryzacji z uwagi na posiadaną 

wiedzę dotyczącą sprzętu znajdującego się w GOK-u. Wójt odniósł się wyjaśniając, że 

inwentaryzacja prowadzona jest rzetelnie, sprawdzana jest dokumentacja ze stanem 

faktycznym. Podsumowując radna W. Bondaruk podziękowała za wprowadzenie punktu do 

porządku posiedzenia komisji. Podkreśliła, że miała nadzieję na uzyskanie odpowiedzi na 

pytania mieszkańców związane z funkcjonowaniem GOK-u, których ta sytuacja niepokoi, 

jednak ich nie otrzymała. Zaapelowała o wyjaśnienie dlaczego do chwili obecnej nie jest 

ogłoszony konkurs na dyrektora GOK. Wójt ustosunkował się wyjaśniając, że dyrektor jest na 

zwolnieniu do 31 października, przekazane zostało pełnienie obowiązków dla innej osoby, która 

losowo także jest nieobecna. Pracownicy wykonują zadania, a wszystkie informacje można 

uzyskać w Urzędzie Gminy. Radna W. Bondaruk wyraziła ubolewanie nad tym, że Dyrektor GOK 

odchodzi z gminy Narewka i nie będzie pracował w Narewce i wyraziła nadzieję, ze następny 

Dyrektor udźwignie zadanie jakie przed nim stoi.  

Do punktu 4-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach zgłoszono: 

K. Miszczuk wystąpiła z zapytaniem dot. funkcjonowania żłobka w gminie Narewka  



i wątpliwości z tym związane.  

J. Moroz zgłosił ubytki w drodze do cmentarza prawosławnego w Narewce.  

K. Miszczuk wystąpiła z zapytaniem o dodatki węglowe. Wystąpiła z zapytaniem o 

naprawę drogi Olchówka – okolice sklepu – Stare Masiewo oraz za  zakrętem w stronę Masiewa 

pękające pobocza.  

Wójt wyjaśnił: 

Odnośnie żłobka wyjaśnił, że złożonych zostało dużo deklaracji, obecnie jest 9 dzieci 

korzystających ze żłobka. Podkreślił, że jest zagrożenie w jego funkcjonowaniu z uwagi na zbyt 

małą liczbę dzieci, rozważany jest też pomysł dziennej opieki.  

Odnośnie wypłaty dodatku węglowego wyjaśnił, że środki przekazane przez wojewodę 

zostały wypłacone, pozostałe jak tylko wpłyną przekazane zostaną mieszkańcom.  

Odnośnie naprawy drogi wyjaśnił, że prowadzone są rozmowy z BUDIMEX-em, 

nawierzchnia ma być naprawiona, a ubytki uzupełnione. 

Odnośnie drogi na cmentarz prawosławny wyjaśnił, że nawierzchnia zostanie 

naprawiona. 

K. Miszczuk odniosła się do zebrań wiejskich w Starym Masiewie i Nowym Masiewie, 

które odbyły się w dniu 24 października 2022 r. o których poinformowana została o godz. 15,00 

w dniu zebrania. Wyjaśniła, że chętnie wzięła by udział w zebraniu, jednak z uwagi na zbyt 

późny termin powiadomienia nie mogła w nich uczestniczyć. Zaapelowała o ujednolicenie 

zasad z tym związanych. Wójt wystosował przeprosiny za zaistniałą sytuację.  

W. Bondaruk zaapelowała aby w związku z tematem ewentualnej sprzedaży 

Chryzanowa i Wiąckowa została przygotowana prezentacja dot. procedury dotychczasowego 

wydzierżawienia począwszy od 2014 roku, a posiedzenie komisji odbyło się na dwa tygodnie 

przed sesją na której rozpatrywany będzie ten temat. Jednocześnie zaapelował o podanie 

informacji, czy dzierżawca wywiązał się ze wszystkich założeń wynikających z zawartych umów 

z gminą.  

W. Bondaruk wystąpiła z prośbą o uczestniczenie Wójta Gminy w posiedzeniach Rady. 

Podkreśliła, że rada na sesji chciała by uzyskać odpowiedzi na zapytania radnych. Wójt 

zabierając głos wyjaśnił przyczyny takich sytuacji.  

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono. 

Pełen zapis posiedzenia (transmisja i ścieżka dźwiękowa) dostępny na jest stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona główna / Rada Gminy / Kadencja 2018-2023/Komisje 

Rady Gminy / Wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Narewka 26.10.2022 r. 
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Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodniczący posiedzenia 

         Paweł Nieścieruk 


